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A bizottság tagjai közül jelen vannak: Tölcsér Borbála elnök, Zsitnyák János Bálint alelnök, 
Babus László bizottsági tag, Gulis Gergely bizottsági tag, dr. Kun János bizottsági tag, dr. Lovász 
Gabriella bizottsági tag. Nádas Ágnes bizottsági tag, dr. Patthy Szabolcs bizottsági tag, dr. Sándor 
Petemé bizottsági tag

További jelenlévők: Csobánczy Gábor alpolgármester, dr. Tarjányi Tamás jegyző, dr. 
Brezoczki Erika Erzsébet aljegyző, Remenyik Ildikó képviselő, Timár Gyula képviselő. Gulyás 
Gergely nem önkormányzati képviselő bizottsági tag, Kivágó Péter nem önkormányzati képviselő 
bizottsági tag

Az ülés helyszíne: Polgármesteri Hivatal 114. tárgyalója (Budapest, Kapisztrán tér 1.)

Az ülés kezdete: 18:01 óra

Az ülés vége: 18:33 óra

Jegyzőkönyvvezető: Lipták Noémi

Tölcsér Borbála, elnök: köszöntötte a megjelenteket. Az ülést megnyitotta és megállapította, 
hogy a bizottság kilenc fővel határozatképes. Szavazásra tette fel a meghívóban szereplő 
napirendi javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő testülete 
Idegenforgalmi Bizottsága 
1/2019. ÍXII. 9.1 IB határozata 
a Idegenforgalmi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Idegenforgalmi 
Bizottsága a 2019. december 9-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 
szervezeti és működési szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) 
önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

2. A képviselő-testület 2020. évi munkatervének az elfogadása 
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

3. A kerületi polgárőrség 2020. évi támogatása
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

4. Egyebek
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Nádas Agnes, bizottsági tag: az egyebekben egy javaslatot kíván ismertetni, de lehet, hogy ezt 
egy önálló napirendben tárgyalhatnák.

Tölcsér Borbála, elnök: visszatérhetnek rá az utolsó napirendi pontban, amennyiben nem 
önálló javaslat elfogadásáról van szó. Utóbbi esetben a következő ülésen napirendre tudják venni, 
most mát nem.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: önálló előterjesztés benyújtására a mai napon 12 óráig volt 
lehetőség. Most módosító indítványokat lehet benyújtani a napirenden lévő témákhoz. Bármi 
indítvány a következő testületi ülésre nyújtható be.

1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 
szervezeti és működési szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) 
önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

Tölcsér Borbála, elnök: az előterjesztés arról szól, hogy a bizottságokra milyen hatáskörök 
kerülnek átruházásra, illetve mely ügyek lesznek polgármesteri hatáskörben.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: jelezte, hogy két elírás szerepel a rendelet-tervezet szövegében, 
melyre előterjesztői módosító indítvány fog készülni. Felvetődött továbbá másik bizottsági 
ülésen, hogy van-e olyan hatáskör, amely testületi hatáskörből bizottságiba kerülne. Egy esetben, 
a külföldiek ingatlanszerzésével kapcsolatosan kötelező jogszabályi hatáskör delegálás által 
történik ez meg. További esetekben visszakerült a képviselő-testülethez hatáskör, illetve 
bizottságok között került hatáskör átcsoportosításra, illetőleg a polgármestertől kerül vissza 
bizottságokhoz vagy testülethez hatáskör.

Tölcsér Borbála, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel a 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 
Idegenforgalmi Bizottsága
2/2019. (XII. 9.1 IB határozata
Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Idegenforgalmi 
Bizottsága elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Budapest I. Kerület Budavári 
Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról szóló 12/2019. 
(XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása” tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.
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2. A képviselő-testület 2020. évi munkatervének az elfogadása
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

Tölcsér Borbála, elnök: az előterjesztésben olvasható, hogy a képviselő-testület milyen ütemben 
és milyen ügyekben fog dönteni.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: jelezte, a munkatervben megjelölték a bizottságokat, akik 
álláspontjuk szerint érintve lesznek. A munkaterv természetesen folyamatosan bővülhet, a 
bizottságok is tehetnek javaslatokat napirendekre.
Felmerült korábbi bizottsági ülésen is, ezért arra kérik a bizottságokat, hogy állapodjanak meg 
állandó ülés időpontban, ami a hivatal munkáját nagymértékben segítené. A munkaterv csak 
hónapokat határoz meg, mert az ülés konkrét időpontja polgármester asszony javaslata alapján 
kerül meghatározásra. Mivel a testületi ülést megelőző három napban kerülnek megtartásra a 
bizottsági ülések, ezért célszerű lenne fix időpontban megállapodni.

Tölcsér Borbála, elnök: amennyiben a tagoknak megfelel, hétfő 18:00 óra lenne a megfelelő 
időpont.
További kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 
Idegenforgalmi Bizottsága
3/2019. fXH. 9.1 IB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. évi 
munkatervéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Idegenforgalmi 
Bizottsága elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „A képviselő-testület 2020. 
évi munkatervének az elfogadása” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

3. A kerületi polgárőrség 2020. évi támogatása
Előterjesztő: Tölcsér Borbála elnök

Tölcsér Borbála, elnök: a javaslat szerint a testület megbízná polgármester asszonyt, hogy 
kezdeményezzen tárgyalásokat a kerületi polgárőrséggel, hogy kidolgozásra kerüljön egy 
együttműködési megállapodás.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot.
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A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 
Idegenforgalmi Bizottsága 
4/2019. (XII. 9.1 IB határozata 
a kerületi polgárőrség 2020. évi támogatásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Idegenforgalmi 
Bizottsága elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „A kerületi polgárőrség 2020. 
évi támogatása” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

4. Egyebek

Tölcsér Borbála, elnök: az ülésen azért van jelen Csobánczy Gábor alpolgármester úr, mert ő 
felelős az idegenforgalmi területért, ezért megkérte, hogy beszéljen a 2020. év feladatairól.

Csobánczy Gábor, alpolgármester: tájékoztatta a bizottságot az elkövetkezendő hónapok 
várható feladatairól.
2015-ben az I. kerületi Önkormányzat turisztikai koncepciót fogadott el. Polgármester asszony 
arra kérte, hogy ezt a koncepciót vizsgálja meg, tekintse át, hogy az azóta eltelt időszakban milyen 
változások történtek, és azzal hozzák összhangba a dokumentumot.
Január közepére állhat össze egy olyan munkaanyag, amit megkapnának a bizottság tagjai, illetve 
arról széles körű egyeztetést fog kezdeményezni. A munkaanyagot első körben megelőzi a 
szakmai szervezetekkel való találkozó — illetve történt is már ilyen. Mindenképpen szeretné, ha a 
turistabuszok kérdéséről egy újfajta koncepciót tudnának javasolni. Napirendre került a 
Fővárosban a Rác fürdő kérdésének a megoldása, mely rendkívül jó lehetőséget adna az I. 
kerületnek a Sikló kiépítésére, mellyel teljesen ki lehetne váltani a Citadellára felmenő 
buszforgalmat. Szeretné, ha a koncepció ezt a tervet is tartalmazná. Szintén beszámolnak majd a 
Budavár applikációról. Szeretné, ha ez az önkormányzat tulajdonában, kezelésében állna, és ha 
egy folyamatosan bővülő alkalmazás lenne. Felmerült a Szentháromság utca lezárása az 
autóforgalom elől, mely szintén szerepelni fog a munkaanyagban, és véleményezhető lesz. 
Szeretné, ha a fentiek kérdése az első negyedévben lezárulna.
Felmerült a taxikérdés megoldása is, ami nem gondolja, hogy a feladata lenne, de foglalkozni 
fognak a kérdéssel.

Tölcsér Borbála, elnök: kiegészítésképpen elmondta, véleménye szerint nagyon fontos lenne az 
Airbnb kérdéssel is foglalkozni. A kampányidőszakban észlelte, hogy rengeteg Airbnb-lakás van a 
kerületben. Azt nem tudja, hogy ezek önkormányzati tulajdonú lakások-e és újra vannak-e 
értékesítve.
Idegenforgalom, turizmus kapcsán érdemes azzal is foglalkozni, hogy például a Várban mennyire 
kapnak teret a hazai művészek - nem csak galériák, hanem a kézműves termékek terén.
Érdemes vizsgálni továbbá — és ez az idegenforgalmi koncepció része lesz -, hogy mik azok a 
dolgok, amiket jobban lehetne csinálni annak érdekében, hogy a kerületbe özönlő 
turistaforgalmat, akik javarészt a Várban töltik az idejüket, a kerület többi, szép részébe is 
áttereljék. Sok a kiaknázatlan lehetőség.
Jelezte, hogy a jegyzőkönyv hitelesítésére ki kell jelölnie egy bizottsági tagot. Kérte, hogy Gulis 
Gergely lássa el ezt a feladatot a mai ülés kapcsán.
Kérte, hogy Nádas Ágnes bizottsági tag ismertesse az ülés elején beadni kívánt anyag témáját.
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Nádas Agnes, bizottsági tag: a beadványa az elektromos rollerek eldobálásával kapcsolatos. 
Ennek szabályozására dolgozott ki egy anyagot. Elfogadta a javaslatot, hogy ezt a következő 
ülésre, kidolgozottabb formában szükséges benyújtania.

Tölcsér Borbála, elnök: jegyző úr is bizonyára segítségére tud lenni ebben az ügyben, illetve a 
bizottsági tagoktól is érkezhetnek vélemények, javaslatok, amelyek kiegészíthetik ezt. Javasolta 
ezért, hogy a teljes bizottság részére küldje meg az anyagot.

Nádas Agnes, bizottsági tag: átadja elnök asszonynak az anyagot.

Tölcsér Borbála, elnök: megköszönte, megküldi a bizottság tagjai részére e-mailben. A Várban 
található elektromos járművek okozta probléma összetett kérdés.

Remenyik Ildikó, képviselő: bár a kampány során nem találkozott az üggyel, de egy volt 
történelemtanár hívta fel azzal, hogy van egy olyan turistalátványosság, miszerint 5-6 fős 
csoportok a Várat VR-szemüvegen át tekintik meg, mellyel visszamennek a múltba és megnézik, 
hogy akkor mi hogyan volt. A tanár arra hívta fel a figyelmet, hogy ennek nincs köze a 
valósághoz. Véleménye szerint erről is tárgyalhatna a bizottság. Nem tudja, hogy ez mennyire a 
hatáskörük, de meg lehetne vizsgálni.

Tölcsér Borbála, elnök: véleménye szerint minden turisztikai látványosság, múzeumok, galériák 
vagy akár egy ilyen túra is a koncepció részét képezheti. Lehet arra lehetőség, hogy a javítására, 
jobbítására javaslatot tegyen a bizottság. Nem gondolja, hogy ez szigorúan a hatáskörük lenne, de 
egy proaktív javaslattétel, ami nem kötelező érvényű, megtehető a túra vezetője felé.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: általában a minőség emelése mindenképp fontos.

Tölcsér Borbála, elnök: fontosnak tartja, hogy a Vár egy minőség, egy városon belüli város, és 
ne a gagyi árassza el.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: a programban mikromobilitás címszó alatt van valamilyen 
terv az elektromos járművekről, azt is érdemes lenne taglalni.

dr. Kun János, bizottsági tag: hallott róla, hogy a VIII. kerületben Herzl Tivadar szülőháza 
kapcsán belépődíjat fizetnek, pedig a valódi házat már régen lebontották. Vannak tehát másutt is 
ilyen furcsaságok.
Javasolta, hogy az esedeges koncepció kidolgozásába vonják be a XI. kerületet is, hiszen maga a 
Citadella hozzájuk tartozik, de a buszok, amik oda felmennek, az I. kerületi levegőt szennyezik.

Gulyás Gergely, nem képviselő bizottsági tag: szó esett az e-mobilitási eszközökről. 
Tudomása szerint a BKK-nak van egy kidolgozott koncepciója arra, hogy a Batthyány téren egy 
ilyen mobilitási pontot szeretne létesíteni. Megkérdezte alpolgármester úrtól, hogy a velük való 
tárgyalások hogyan állnak. Ha minden igaz, már találkoztak polgármester asszonnyal az elmúlt 
hetekben. Kérdése, hogy mikor lesz ebből valóság.

Csobánczy Gábor, alpolgármester: december 12-én történt volna egy találkozó, aznap azonban 
testületi ülés lesz, de tervei szerint 20-ig találkozni fog velük. Szerteágazó a kérdés, hiszen nem 
mindegy, hogy mennyivel tudnak menni, milyen eszközről van szó, de elmondta, hogy ezen 
eszközök járdán való használata ellen van. Saját szemével látta, hogy egy csoport segway 
használatára való betanításakor egy nő kiesett a Fő utcára és csak azért nem ütötte el egy taxi, 
mert jó reflexe volt a sofőrnek. A következő ülésen részletesebben be tud majd számolni róla.
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Gulyás Gergely, nem képviselő bizottsági tag: megkérdezte, van-e tervben a koncepció 
részeként a Lime betiltása.

Csobánczy Gábor, alpolgármester: jómaga támogatná, de készül egy javaslat és mindenki 
hozzáfűzheti majd a véleményét.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: pártolja, és több kreatív eszközzel sikerült már kitiltaniuk ilyen, 
úgymond közösséget irritáló közlekedési eszközöket, de felhívta a figyelmet arra, hogy ezek a 
KRESZ hatálya alatt állnak. Azon az állásponton van, hogy nagyon szűk ezen a szinten a 
szabályozási keret. Jelenleg a KRESZ-nek kellene megoldásokat nyújtania kérdésben, amikkel 
láthatóan nem tud mit kezdeni sem a rendőrség, sem a szabályozás. Abban nagyjából egyeznek a 
kerületi vélemények, hogy ezek a helyben lakókat és a közlekedést irritáló és veszélyeztető 
eszközök. Önmagában azonban a használatukra vonatkozóan — mivel közekedési eszközök — a 
KRESZ szabályai vonatkoznak. Más úton-módon lehetséges a tiltás; használatukra vagy 
kölcsönzésükre tud szabályokat alkotni az önkormányzat, de önmagában a közlekedésükre nincs 
tiltási lehetősége.
Generálisan a Fővárosi Önkormányzatnak, illetve a belső kerületeknek kezdeményeznie kellene a 
KRESZ és a központi jogszabályok módosítását, mert ezek egyénileg, kerületi szinten nem 
kezelhetők, hanem a közlekedés biztonságát veszélyeztető kérdések. A rendőrség sem tudja 
eldönteni, hogy ezekkel az eszközökkel a járdán, a kerékpársávban vagy az úttesten kellene 
közlekedni.

Nádas Agnes, bizottsági tag: a segway-ekkel kapcsolatosan az V. kerületben született egy 
szabályozás, ami teljes kudarcba fulladt. A probléma az, hogy ellenőrizni, szankcionálni 
gyakorlatilag lehetetlen. Vagyis nem leheleden, de ott belefulladtak.
Az idegenforgalmi koncepcióval kapcsolatosan megjegyezte, hogy információs pontokat kellene 
létesíteni sok helyen a kerületben pontosan abból a célból, hogy ne csak a Várra korlátozódjon a 
turizmus. Akár fiatalokkal, diákmunka keretében.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: véleménye szerint kreatív nép a magyar, de mindenképpen 
nemzetközi kitekintést is kellene tenni. Számos olyan város van, ahol évekkel előttük járnak ezen 
problémák tekintetében is, így azt lehetne bevezetni, ami máshol már működik. A betarthatóság 
kapcsán bizonyára ezt is le lehet szabályozni nyomon követő eszközökkel.

Csobánczy Gábor, alpolgármester: a turistabuszok kapcsán tettek kitekintést Krakkó, Prága 
irányába. A kérdés azért nehéz, mert a szolgáltatók együttműködése a kérdéses. Be lehetne 
határolni, hogy honnan ne mehessenek tovább, de ez azért kényes kérdés, mert az üzemeltető 
hozzájárulása szükséges hozzá. Arra kellene tehát rászorítani őket, hogy a saját üzleti profitjukból 
veszítsenek. Valószínűsíthetően felsőbb szabályozásra lenne szükség.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: rá lehet szorítani őket. Egyeden sikersztorit tud említeni, a 
beerbike-ok ügyét, akik már teljesen eltűntek. Nagy viták folytak, de végül sikerült a teljes 
kiszorítást elérni. Az eszközök esetében, amikről most szó van, ezek teljesen hatástalanok, nem 
önkormányzati hatáskör őket rendezni. Inkább arra kell, hogy sarkallja az önkormányzatokat, 
hogy egy emberként lépjenek fel azért a Belügyminisztériumnál, hogy legyen valamilyen egységes 
koncepció.

Tölcsér Borbála, elnök: javasolta, hogy akik nem ismerik a 2015. évi turisztikai koncepciót, 
tekintsék át, így könnyebben tudnak a jövőre nézve javaslatokat tenni.
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További észrevétel, hozzászólás nem lévén az Elnök megköszönte a részvételt és az ülést 
bezárta.
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